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Protokół nr 12/2022 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 14 grudnia 2022 r.  

 

WAK.0012.1.12.2022 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Pan Grzegorz Kubalski, witając 

członków komisji oraz Gości. Lista obecności Radnych i Gości obecnych na posiedzeniu 

stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział ośmiu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Piotr Choroś; 

3) Zbigniew Garbaczewski; 

4) Izabela Kownacka; 

5) Grzegorz Kubalski; 

6) Wiesław Smoczyński; 

7) Leszek Smuniewski; 

8) Grzegorz Zbroch. 

 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3) Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

4) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

5) Wolne wnioski. 

6) Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący komisji zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego porządku 

obrad. Nikt z uczestników obrad nie zgłosił wniosków. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do jego procedowania. 

 

 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

 

Przewodniczący komisji powiedział, że w kompetencji Komisji Rozwoju są cztery 

projekty uchwał. Pierwszy to projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 255/XXXVI/2021 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 2021 r.                

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2022. 

 

Zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego o omówienie projektu uchwały. 
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Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w projekcie tej uchwały, w kompetencji Komisji 

Rozwoju są zmiany w planie wydatków. Następuje zmniejszenie o kwotę 24.995,00 zł 

zaplanowanych na realizację zadań majątkowych pn.:  

1) „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej                    

Nr 1820W w Gminie Jabłonna – etap 1” (kwota 9.830,00 zł); 

2) Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej                 

Nr 1822W w Gminie Wieliszew na odcinku od DW Nr 632 do ul. Przedpełskiego wraz 

z budową ronda” (kwota 10.000,00 zł); 

3) „Wykonanie dokumentacji projektowej odcinków dróg powiatowych oraz 

skrzyżowań” (kwota 5.165,00 zł).   

Nadmieniła, że w ramach źródeł finansowania zadań majątkowych dokonuje się zmian           

w zakresie:  

1) zmiany sposobu ujęcia i przeznaczenia środków w kwocie 12.917,47 zł 

stanowiących kapitalizację odsetek od środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych; 

2) wprowadzenia środków w kwocie 18.872,39 zł, stanowiących kapitalizację odsetek 

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w 2022 roku, z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji inwestycji pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej 

budowy ul. Polnej na odcinku od drogi powiatowej Nr 1818W – ul. Kościelnej            

do drogi wojewódzkiej Nr 631 – ul. Modlińskiej na terenie Gminy Wieliszew.  

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Rozwoju w zakresie swoich kompetencji 

zaopiniowała pozytywnie omówiony projekt uchwały. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że drugim projektem uchwały, będącym w kompetencji 

Komisji Rozwoju, jest projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę      

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2022 – 2040.  

 

Zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego o omówienie projektu uchwały. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, projekt uchwały przedstawia zmiany, które zostały 

podjęte w ramach kompetencji Zarządu Powiatu, w okresie od 29 listopada do dnia                

6 grudnia 2022 roku, a także uwzględnia zmiany zawarte w projekcie uchwały dotyczącej 

zmian w budżecie, która będzie procedowana na Sesji Rady Powiatu w Legionowie w dniu 

19 grudnia br. Nadmieniła, że w zakresie załącznika nr 2, czyli wykazu przedsięwzięć do 

WPF, dokonano zmian w zakresie inwestycji omówionych w poprzednim projekcie uchwały, 

dotyczących: 

1) opracowania dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej               

Nr 1820W w Gminie Jabłonna; 

2) opracowania dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej               

Nr 1822W w Gminie Wieliszew; 

3) wykonania dokumentacji projektowej odcinków dróg powiatowych oraz 

skrzyżowań, w zakresie inwestycji 1801W w Gminie Serock; 



3 
 

4) opracowania dokumentacji projektowej drogi Nr 1818W w Gminie Wieliszew. 

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie. 

 

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Rozwoju w zakresie swoich kompetencji 

zaopiniowała pozytywnie omówiony projekt uchwały. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że kolejnym projektem uchwały, zawierającym zmiany 

będące w kompetencji Komisji Rozwoju jest projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie, 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2022.  

 

Zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego o omówienie projektu uchwały. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że środki finansowe o których mowa w projekcie 

uchwały, zostaną przekazane do 31 grudnia br. na wyodrębnione subkonto podstawowego 

rachunku bankowego – kwota 6.148.612,99 zł. Zaznaczyła, że środki dotyczą niżej 

wymienionych zadań bieżących i majątkowych: 

1) kwota – 495.000,00 zł – zadanie bieżące pn. „Akcja zima” – w ramach realizacji 

zadania przeprowadzono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego               

i zawarto umowy na zimowe utrzymanie dróg powiatowych oraz powierzchni 

utwardzonych znajdujących się w ciągach dróg powiatowych; 

2) zadania inwestycyjne: 

a) kwota 136.161,00 zł – pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1819W – ul. Jagiellońskiej              

z drogą gminną ul. Mickiewicza w Legionowie”; 

b) kwota 5.171.821,99 zł – pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

rozbudowa drogi powiatowej Nr 1801W w Gminie Serock”; 

c) 345.630,00 zł – pn. „Wykonanie dokumentacji projektowej odcinków dróg 

powiatowych oraz skrzyżowań”. 

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie, w której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Leszek Smuniewski zapytał o zadanie pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej 

oraz przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej Nr 1819W – ul. Jagiellońskiej z drogą 

gminną ul. Mickiewicza w Legionowie”. Dlaczego ta inwestycja nie została zrealizowana w 

roku 2022? 

 

Pani Katarzyna Rembelska odpowiedziała, że powiat oczekuje na uzyskanie warunków 

technicznych na przebudowę.  

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący komisji przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Rozwoju w zakresie swoich kompetencji 

zaopiniowała pozytywnie omówiony projekt uchwały. 
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Przewodniczący komisji powiedział, że kolejnym projektem uchwały będącym                         

w kompetencjach Komisji Rozwoju, jest projekt uchwały Rady Powiatu w Legionowie            

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że zgodnie z Ustawą o Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, żeby mieć możliwość uzyskania 

dofinansowania w ramach przedmiotowego funduszu, organ stanowiący ma konieczność 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie tych usług, na określonych liniach. 

Nadmienił, że omawiany projekt uchwały odzwierciedla obecnie funkcjonujące linie 

autobusowe, czyli 7 P, 8 P, 9 P i 10 P. Zaznaczył, że w dużej mierze, mają one przebiegi 

zbliżone do obecnego kształtu. Wprowadzone zostały drobne zmiany: 

1) skierowanie niektórych linii na ulicę Suwalną, dając możliwość transportu na 

terenie miejscowości Łajski; 

2) na niedawno uruchomionej linii, na terenie Gminy Jabłonna, dokonana jest 

modyfikacja, aby w ramach przejazdu objąć również Janówek Drugi. Nadmienił, 

że jest to możliwe, dzięki temu, że nastąpiło wybudowanie drogi, która wcześniej 

uniemożliwiała uruchomienie tam linii autobusowej.   

 

Pan Grzegorz Kubalski dodał, że wniosek będzie rozpatrywany przez Wojewodę 

Mazowieckiego. Według szacowania na ten moment, środków w Województwie 

Mazowieckim będzie za mało do uwzględnienia wszystkich wniosków. Nadmienił,                  

że wszystko wskazuje na to, że przesunięcia z innych województw pozwolą na rozpatrzenie 

wszystkich wniosków.    

 

Pan Grzegorz Kubalski zaproponował dyskusję w tym temacie, w której kolejno udział 

wzięli. 

 

Pan Leszek Smuniewski zapytał, co w przypadku jak kiedyś zabraknie funduszy na tą 

dotację?  

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że obecnie trwają prace w Ministerstwie Infrastruktury 

inspirowane m.in. przez Związek Powiatów Polskich, odnośnie zmian w ustawie, tak żeby 

wprowadzić pewne rozwiązania stabilizujące sytuację, jeżeli chodzi o obsługę 

poszczególnych terenów. W szczególności przewiduje się odejście od składania wniosków 

corocznie, w celu zapewnienia stabilności funkcjonowania poszczególnych linii, poprzez 

wprowadzenie umów wieloletnich. W praktyce oznaczało to będzie, że jeżeli linia 

autobusowa zostanie zakwalifikowana, to horyzont jej funkcjonowania będzie kilkuletni. 

Trwają dyskusje, czy będą to umowy 3-, 5- czy 10 – letnie.  

 

Kolejno dodał, że jeżeli chodzi o kwestię lokalną powiatu, to jest to znacząca dopłata. 

Zdaniem Pana Grzegorza Kubalskiego, nawet jeżeli okazałoby się, że z jakichś powodów, 

powiat jej nie otrzyma, to zapewnienie mobilności w ramach powiatu jest jednym z jego 

kluczowych zadań. Dlatego wtedy trzeba będzie rozważyć, aby określone koszty pokrywać 

ze środków własnych. Nadmienił, że jest to związane np. z faktem, że określona liczba 

uczniów w LO w Stanisławowie Pierwszym, jest dlatego, że mają możliwość dojazdu 

komunikacją powiatową. Zlikwidowanie tej możliwości spowoduje, że część uczniów 

potencjalnie może przenieść się do innych szkół, do których będą mieli łatwiejszy dojazd. 

Podobna sytuacja jest w zakresie połączenia Linii 9 P, jeżeli chodzi o szkołę na ul. Targowej. 
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Pan Leszek Smuniewski powiedział, że zgadza się ze stanowiskiem przedmówcy.             

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. Wynik 

głosowania: 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Rozwoju w zakresie swoich kompetencji 

zaopiniowała pozytywnie omówiony projekt uchwały. 

 

 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. Zapytał, 

czy w chwili obecnej ktoś chciałby  zgłosić jakieś uwagi. Nikt z obecnych Radnych nie 

zgłosił. Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do procedury głosowania. Wynik głosowania: 

 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

 

Protokół nr 11/2022 z posiedzenia Komisji Rozwoju w dniu 23 listopada 2022 r. został 

przyjęty.  

 

 

 

5. Wolne wnioski.  

 

Pan Wiesław Smoczyński ponownie poruszył temat mieszkańców Ukrainy, którzy mieszkają 

w Polsce. Zapytał Przewodniczącego komisji, czy na komisji wspólnej rządu i samorządu 

podjęto jakieś działania w zakresie kwaterowania mieszkańców Ukrainy w prywatnych 

domach? 

 

Pan Grzegorz Kubalski odpowiedział, że w chwili obecnej przygotowywana jest kolejna 

nowelizacja spec ustawy ukraińskiej.  

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że kiedyś czytał informację, że Polska otrzymała 

zwrot z Unii Europejskiej na pomoc dla Ukrainy. W ocenie Radnego, może z tych pieniędzy 

GOPS lub MOPS powinien pomagać w określonych przypadkach, np. jeżeli osoba z Ukrainy 

mieszkająca w domu u osoby prywatnej ma małe dziecko lub osobę niepełnosprawną pod 

opieką i nie może podjąć żadnej pracy. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że jeżeli chodzi o kwestię związaną ze środkami, które 

Polska uzyskała na pomoc uchodźcom z budżetu Unii Europejskiej, to temat nie jest do 

końca doprecyzowany. Dodał, że na te środki złożyły się następujące kwoty: w kwietniu      

w ramach Programu REACT-EU,  Polska otrzymała zaliczkę w wysokości ok 560 milionów 

euro, w ramach narzędzi związanych z szybkim reagowaniem, co stanowiło ok 1/7 całego 

budżetu tego programu na wszystkie kraje. Dodał, że Polska otrzymała również zgodę na 

niezwracanie niewykorzystanych środków z dotychczasowych programów unijnych, które 

w związku z zamknięciem okresu budżetowania Unii Europejskiej, powinny zostać zwrócone 

do Unii Europejskiej. Polska otrzymała zgodę na ich przeksięgowanie, na wydatki związane 



6 
 

z Uchodźcami. Zaznaczył, że potencjalna kwota, która w ten sposób mogłaby być 

wykorzystana jest na poziomie 2 miliardów euro. Natomiast, w chwili obecnej nie zostało 

powiedziane, ile tych środków rzeczywiście zostało przeksięgowane na pomoc dla 

uchodźców. 

Kolejno Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że niezależnie od tego, w październiku Polska 

otrzymała dodatkowo ok 150 milionów euro w kolejnej transzy ze środków Unijnych 

związanych z reakcją na napływ uchodźców. 

Następnie dodał, że w ramach Programu PO WER określona pula środków była przesuwana 

na pomoc uchodźcom z Ukrainy, np. w zakresie związanym z funkcjonowaniem szkół. 

Nadmienił, że to jest tylko informacja na temat jednego Programu. 

 

 

 

 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz 

Kubalski. 

                                                                

 

        Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

Grzegorz Kubalski 

Protokół sporządziła: 

Agata Szraga 


